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Emne: Møde i skolebestyrelsen ved Sjølund-Hejls Skole 
9. august 2024 

— 

Møde dato 

28. august 2024  

Mødested 

Personalerum 

 

Møde tidspunkt 

Kl. 17.15 - 19.15 

Møde nr. 

 

Mødeleder  

 

Afbud til 

Anders Henriksen på 21 64 60 34, via AULA eller 

på anhe@kolding.dk 

Deltagere 

Medarbejderrepræsentanter: Jeanette Dupont Henriksen og Linda Nielsen 

Forældrevalgte: Maria Andresen, Thomas Schmolke, Sune Stoklund Sørensen, Nicolaj Treumer 

Bøttcher, Sif Junker Andresen   

Ledelse: René Iversen og Anders Henriksen 

Elevrådsrepræsentanter: Vælges i løbet af august 

Bemærkninger 

Mødeleder: Maria Andresen 

Afbud: Bjarne Hindkjær Hansen, Jesper Stougård Baunbæk 

 

— 

Dagsorden 

01.01 Præsentationsrunde – kl. 17.15-17.25 

01.02 Godkendelse af dagsorden - kl. 17.25-17.27  

Tilføjelse: Høringssvar til budgetnoterne – er det noget vi skal have på mødet? 

Der aftales at punktet sættes på dagsordenen.   

01.03 Godkendelse af referat fra seneste møde – kl. 17.27-17.30 

Godkendt 

01.04 Orientering – kl. 17.30-17.40 

01.04.1 Forældre  

01.04.2 Elevrådet (ikke valgt endnu) 

01.04.3 Personale 

SFO og klub: Opstart i klub og SFO. Der er god interesse omkring både SFO og Klub, og vi 

forsøger at lave et attraktivt tilbud i klubben. I klubben forsøger vi desuden at være to voksne på, 

for at lave et bedre tilbud for børnene. I SFO har vi fokus på at lave et godt årshjul med mange 

gode aktiviteter, så vi rammer elevernes interesser. 

Skolen: Der har været besøg fra Spejderne i Hejls. En rigtig god dag med gode aktiviteter. Vi 

kigger frem mod verdensmålsdage i uge 38. Der er udvalgt forskellige verdensmål for at komme 

godt rundt, og for at eleverne arbejder med noget forskelligt. 

https://www.kolding.dk/
mailto:anhe@kolding.dk
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Side 2 

2.- og 3.klasse skal desuden ind på Kolding Bibliotek i midt september. 

Flere klasser i indskolingen arbejder med bogen ”Hele Herligheden” i samarbejde med Sangkraft 

Kolding og Helene Ejler Ernst.  

 

Ledelsen  

Vi har fået tre nye lærere og de er startet godt op, og de andre kollegaer har taget godt imod dem. 

Brian i SFO og Klub afvikler 9ugers barsel og vi har fået Finn ind i den periode. Han dækker det 

meste af Brians skema. 

Vi havde et godt pædagogisk arrangement tirsdag i sidste uge (den 20.august) med Micki 

Sunesen og de andre skoler fra 4 skolers samarbejdet (God skole for alle).  

01.05 Konstituering af den nye bestyrelse – kl. 17.40-18.10 

Bestyrelsen skal konstituere sig med formand og næstformand. Maria har fungeret som 

næstformand i den forrige periode, og ønsker at stille op som formand for bestyrelsen. En 

opmærksomhed er, at Maria ønsker at træde ud af bestyrelsen med udgangen af dette skoleår, 

så der skal vælges en ny formand i indeværende skoleår.  

Ledelsen fortæller kort om bestyrelsesarbejdet, for at de nye kan danne sig et overblik over 

opgaverne i bestyrelsesarbejdet. Som næstformand har man mulighed for at deltage i 

brugernævnsmøderne. Der er rigtig meget god viden at hente på møderne. 

Der er ikke umiddelbart andre der ønsker at stille op til formandsposten eller 

næstformandsposten. Maria er valgt som bestyrelsesformand.  

Der gives mulighed for at byde ind på næstformandsposten ved det næste bestyrelsesmøde.  

01.06 Afvikling af møder – kl. 18.10-18.20 

Ledelsen gennemgår de forskellige roller der er i bestyrelsen. 

Møderne er en blanding af arbejdet med de ting, som rører sig i forældregruppen, og de ting som 

vi bliver pålagt at drøfte eller tage stilling til fra politikere eller forvaltning. 

Bestyrelsen arbejder med principper / hensigtserklæringer.  

Der er en fast mødeleder på møderne, for at vi når alle punkterne på møderne, og så vi holder 

tidsrammen. Hvordan skal vi fremadrettet løfte denne opgave? Et forslag er at mødelederrollen 

går på skift i bestyrelsen. Dette bakkes der op om. 

Møderne ligger på forskellige dage i tidsrummet 17.15 – 19.15  

01.06.1 Produktion af dagsordenen og input til disse 

Formanden, og evt. næstformand samt ledelsen udarbejder i fællesskab dagsorden til møderne. 

Har man input til dagsorden, kan disse sendes til både formand og ledelse 

01.06.2 Referater 

Ledelsen er fast referent på møderne. Referaterne fra møderne skal ligge offentligt tilgængeligt.   

01.07 Skolebestyrelsens deltagelse ved forældremøder - kl. 18.20-18.30  

Kort gennemgang på forældremøderne – informationen om at forældrene kan kontakte 

bestyrelsen. Ledelsen sørger for at dette bliver husket på de sidste forældremøder 

01.08 Gennemgang af årshjul – kl. 18.30-18.50 

Formanden og ledelsen gennemgår årshjulet for bestyrelsesarbejdet. Årshjulet skal være med til, 

at vi når hele vejen rundt. Et opmærksomhedspunkt er, at vi ikke får for mange temaer til 

diskussion, så vi får temaerne gennemarbejdet ordentligt. Det kan overvejes, om man skal lave 

om på mødestrukturen, så der bliver afsat tid til et rent temamøde, for at komme dybere ned i et 

enkelt tema.  
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Side 3 

Mødeleder sættes på årshjulet – der kan byttes indbyrdes. 

01.09 Intro til visionsproces på kommende møde – kl. 18.50-19.00 

Kort drøftelses – tages på mødet næste gang også. 

Formanden fortæller kort om det der tidligere har været arbejdet med af temaer, og hvordan man 

har arbejdet med de forskellige temaer. På september mødet fremlægges der de temaer som 

bestyrelsen er optaget af, og så tages der afsæt i et eller flere temaer i det kommende år.   

01.10 Planlægning af sommerfest – kl. 19.00-19.05 

Det er 6.klasses klasseråd der er tovholdere på sommerfesten. Dette års sommerfest foregår som 

for år tilbage, hvor fokus er at have det hyggeligt sammen på tværs; forældre, personale og 

elever.  

01.11 Punkter til kommende møder – kl. 19.05-19.10 

Næstformandsposten – mulighed for at stille op til posten  

Visionsprocessen – hvilke temaer skal vi vælge?  

Morgenudfordring for 4.-6.klasse. Drøftelse.  

Sommerfesten – er det en udfordring at der er en egenbetaling på festen? Drøftelse 

Teknologien i skolen – kan tages op som et tema – ellers revideres princippet der ligger der 

allerede  

01.12 Høringssvar 

Ledelsen fortæller kort om de varslede besparelser på bl.a. skoleområdet. De kommende 

budgetnoter, hvor der lægges op til besparelser på skoleområdet med bl.a. sammenlægning af 

ledelsen på specialskolerne mm. Efter gennemgang beslutter bestyrelsen at udarbejde et 

høringssvar. Bestyrelsen kommer med input til høringssvaret, som efterfølgende sammenfattes 

og sendes ud til godkendelse i bestyrelsen.  

Evt. – kl. 19.10-19.15 

Skole/SFO – Der er en øget opmærksomhed på elever der har smartwatchs på, da eleverne kan 

blive ringet op i undervisningen. Kan vi tænke det ind i vores nuværende princip? Tages op på 

næste møde under temapræsentationen. Kan der desuden komme en besked ud fra skolens 

ledelse, hvor der gøres opmærksom på problemstillingen?  

Eleverne skal lære at navigere i den teknologi der er tilgængelig, og bruge den konstruktivt.  

TASK-LISTEN fra sidste møde (revideres ved mødets afslutning): 

 

 


